
Protokół  Nr LXV/2023
 obrad Sesji Rady Powiatu Kaliskiego

w dniu 29 listopada 2023 roku.

Obrady Sesji  Rady Powiatu Kaliskiego rozpoczęły się o godz.  10.00 w sali  103
w siedzibie Starostwa Powiatowego w Kaliszu, Pl. Św. Józefa 5.

Ad.  1. Na  podstawie  art.  15 ust  1  ustawy  z  dnia  5  czerwca  1998r.
o  samorządzie  powiatowym  (Dz.U.  z  2022r.  poz.  1526  z  późn.  zm.)
Przewodniczący Rady Powiatu –  Jan Adam Kłysz otworzył LXV Sesję Rady
Powiatu Kaliskiego.

Zgodnie  z  listą  obecności  w  obradach  uczestniczyło  19 Radnych,  co
stanowiło  quorum  niezbędne  do  podejmowania  prawomocnych  uchwał  (lista
obecności stanowi załącznik nr 1 do niniejszego protokołu).

Przewodniczący  Rady  Jan  Adam  Kłysz  powitał  Leszka  Aleksandrzaka
Starostę  Kaliskiego  I  i  II  kadencji  Rady  Powiatu  Kaliskiego,  Józefa  Rackiego
Wicestarostę Kaliskiego I kadencji oraz pozostałe zaproszone osoby uczestniczące
w obradach (lista obecności stanowi załącznik nr 2 do niniejszego protokołu).

Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz  przypomniał, iż 25 lat temu odbyła
się  pierwsza  Sesja  Rady,  przeprowadzona  po  reaktywowaniu  samorządu
powiatowego w Polsce w 1998 roku cyt.:"„Rozpoczęło się od prac nad tworzeniem
samorządu zarówno powiatowego, jak i wojewódzkiego, po ewidentnym sukcesie
reformy samorządu gminnego. (…) Do dziś ta reforma jest uznawana za jedną z
najlepszych  w  dziejach  nowożytnych  naszego  kraju.  (…)  Po  tym  sukcesie
rozpoczęto  prace  nad  przywróceniem  kolejnych  szczebli  samorządów.  Sejm
5 czerwca 1998 roku uchwalił nową ustawę o samorządzie powiatowym, był to krok
milowy do reaktywowania samorządu powiatowego. Pierwsze wybory, łączone już
do rad gmin, powiatów i wojewódzkich, zostały zwołane na dzień 11 października
1998  roku,  one  wyłoniły  pierwszych  radnych  powiatowych  (...)”  .  Następnie
Przewodniczący  Rady  przypomniał,  iż pierwsza  Sesja  trwała  35  dni,  Radni
obradowali,  aby  dokonać  wyborów  ówczesnych  władz  Powiatu  Kaliskiego.
Pierwszym Przewodniczącym Rady został wybrany Hieronim Kasprzak, pierwszym
Starostą – Leszek Aleksandrzak, oraz Wicestarostą Józef Racki.

Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  Leszkowi  Aleksandrzakowi  Staroście
Kaliskiemu I i II kadencji Rady Powiatu Kaliskiego.

Leszek Aleksandrzak powiedział cyt.:  „Jest mi bardzo miło, że po 16 latach
mogę znowu stanąć na tej sali i wziąć udział w Sesji Rady Powiatu Kaliskiego. (…)
Są tutaj świadkowie tej pamiętnej pierwszej sesji – Pan Benedykt Owczarek, który
nieustannie od tych 25 lat pełni funkcję Radnego powiatowego oraz Pan Andrzej
Miklas, który był również wówczas Wójtem Gminy Koźminek. (…) Powiat Kaliski
dysponował budżetem 20 mln zł., co tu można powiedzieć - niektóre większe gminy
miały  ten  budżet  większy,  powiat  przejął  531  km dróg  powiatowych  oraz  200
pracowników z urzędu rejonowego i urzędu wojewódzkiego. Rozpoczęliśmy pracę
(…) w tej pierwszej 35-cio osobowej Radzie, każda gmina miała swojego radnego,
uchwaliliśmy statut, herb, flagę i tak to się wszystko zaczęło (…)” .
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Przewodniczący  Rady  udzielił  głosu  Józefowi  Rackiemu  Wicestaroście
Kaliskiemu I kadencji.

Józef  Racki  omówił  szczegółowo  jak  powstawała  w  tamtym  czasie
administracja, jak od 1 stycznia 1999 roku rozpoczął funkcjonowanie Powiat Kaliski,
jako samodzielny samorząd.

Władze  Powiatu  Kaliskiego  w  osobach  Starosta  Kaliski  Krzysztof  Nosal,
Przewodniczący  Rady  Powiatu  Kaliskiego  Jan  Adam  Kłysz  oraz  Wicestarosta
Kaliski Zbigniew Słodowy wręczyli Leszkowi Aleksandrzakowi i Józefowi Rackiemu
okolicznościowe upominki. Następnie złożyli gratulacje Członkowi Zarządu Powiatu
Kaliskiemu Mieczysławowi Łuczakowi, który w dniu 3 listopada br. został wybrany
na Prezesa Wielkopolskiej Izby Rolniczej VII kadencji.

Przewodniczący Rady udzielił  głosu Członkowi Zarządu Powiatu Kaliskiego
Mieczysławowi Łuczakowi.

Mieczysław  Łuczak  Prezes  Wielkopolskiej  Izby  Rolniczej  podziękował  za
otrzymane  gratulacje,  wspomniał  o  27  latach  pracy  na  rzecz  samorządu  oraz
przedstawił  jej przebieg.

Na salę obrad przybył Radny Paweł Kaleta. Przewodniczący Rady Jan Adam
Kłysz zaproponował, aby ponownie sprawdzić kworum.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  iż  w  obradach  uczestniczy  20  Radnych
Powiatu Kaliskiego.

Ad.  2.  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  realizacji  następnego  punktu
porządku obrad - przyjęcia porządku obrad (porządek obrad stanowi załącznik
nr 3 do niniejszego protokołu).   

Przewodniczący Rady stwierdził,  że  Radni  otrzymali  porządek obrad  wraz
z materiałami sesyjnymi.  

Przewodniczący Rady zapytał o uwagi do porządku obrad.
Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz udzielił  głosu Staroście Kaliskiemu

Krzysztofowi Nosalowi.
Starosta  Kaliski  Krzysztof  Nosal  w  imieniu  Zarządu  Powiatu  Kaliskiego

zawnioskował o  wprowadzenie do punktu  5 przedłożonego porządku obrad niżej
wymienionego projektu uchwały, tj.:

-  do  ppkt.  d) w  sprawie  zmiany  uchwały  budżetowej  na  rok  2023  –  uchwała
otrzymuje nowe brzmienie,

-  do ppkt. e)  zmieniającej  uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej  Prognozy
Finansowej  Powiatu  Kaliskiego  na lata  2023 -  2030 –  uchwała  otrzymuje nowe
brzmienie.

Wobec braku innych wniosków dotyczących porządku obrad Przewodniczący
Rady rozpoczął  procedurę  wprowadzenia  do  porządku  obrad  nowych  projektów
uchwał w kolejnosci zgłoszonej przez Zarząd Powiatu Kaliskiego, tj.:     
1)  do  ppkt. d) wprowadzenie  nowego  brzmienia  projektu  uchwały  w  sprawie
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zmiany uchwały budżetowej na rok 2023.
Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem nowego

brzmienia projektu uchwały do porządku obrad.

Za  wprowadzeniem  nowego  brzmienia  projektu  uchwały  do  porządku  obrad
głosowało 20  Radnych, 20 głosami "za". 

Wyniki imienne:

ZA (20)
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak,  Artur Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (1)
Sławomir Czapski.

Przewodniczący Rady stwierdził, że projekt uchwały w sprawie zmiany
uchwały budżetowej na rok 2023 w nowym brzmieniu, został wprowadzony do
porządku obrad 20 głosami „za”.

2)  do  ppkt. e) wprowadzenie  nowego brzmienia  projektu  uchwały zmieniającej
uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy  Finansowej  Powiatu
Kaliskiego na lata 2023   – 2030.

Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania za wprowadzeniem nowego
brzmienia projektu uchwały do porządku obrad.

Za  wprowadzeniem  nowego  brzmienia  projektu  uchwały  do  porządku  obrad
głosowało   20 Radnych, 20 głosami "za". 

Wyniki imienne:
ZA (20)
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak,  Artur Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (1)
Sławomir Czapski.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  projekt  uchwały  zmieniający
uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Powiatu
Kaliskiego na lata 2023 - 2030 w nowym brzmieniu, został wprowadzony do
porządku obrad 20 głosami „za”.

Przewodniczący Rady zapytał o inne uwagi do porządku obrad. 

W  związku  z  brakiem  innych  uwag,  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do
głosowania nad przyjęciem porządku obrad wraz ze zmianami. 
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Za  przyjęciem  porządku  obrad  wraz  ze  zmianami  głosowało  20  Radnych,
20 głosami  "za".  

Wyniki imienne: 
ZA (20)
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak,  Artur Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (1)
Sławomir Czapski.

Przewodniczący Rady stwierdził,  że  porządek  obrad  LXV  Sesji  Rady
Powiatu Kaliskiego wraz ze zmianami został przyjęty 20 głosami "za".
 
Przewodniczący Rady odczytał porządek obrad.

1. Otwarcie obrad.
2. Przedstawienie porządku obrad.
3. Przyjęcie protokołu z LXIV Sesji Rady Powiatu Kaliskiego z dnia 25 października
2023 r.
4. Sprawozdanie Starosty z realizacji uchwał.
5. Podjęcie uchwał Rady Powiatu Kaliskiego:
a) w  sprawie  określenia  planu  rzeczowo  –  finansowego  na  lata  2024  –  2029
dotyczącego  realizacji  zadań  projektu  „Wsparcie  deinstytucjonalizacji  pieczy
zastępczej  w  podregionie kaliskim”  dofinansowanego ze środków Europejskiego
Funduszu Społecznego Plus,
b) w sprawie wyrażenia zgody na zawarcie w 2024 r. umowy o świadczenie usług w
zakresie  publicznego  transportu  zbiorowego  w  powiatowych  przewozach
pasażerskich, dla których organizatorem jest Powiat Kaliski,
c) w sprawie przyjęcia „Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Aglomeracji
Kalisko – Ostrowskiej”,
d) w sprawie zmiany uchwały budżetowej na rok 2023,
e) zmieniającej uchwałę w sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej
Powiatu Kaliskiego na lata 2023 – 2030.
6. Interpelacje i zapytania radnych.
7. Wnioski i oświadczenia radnych.
8. Zamknięcie obrad.

Ad.  3. Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  realizacji  następnego  punktu
porządku obrad -  przyjęcie protokołu z LXIV Sesji Rady Powiatu Kaliskiego
z dnia 25 października 2023 r.

Przewodniczący Rady poinformował,  że protokół  z obrad  LXIV Sesji  Rady
Powiatu  Kaliskiego  był  wyłożony  do  wglądu  w  Wydziale  Promocji,  Informacji
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i  Obsługi  Rady  Starostwa  Powiatowego  w  Kaliszu  oraz  został  udostępniony  w
wersji  elektronicznej w systemie eSesja.  Zapytał  o uwagi.  W związku z brakiem
uwag,  Przewodniczący  Rady  zaproponował  przyjęcie  przedmiotowego  protokołu
bez odczytywania. Wobec braku sprzeciwu przystąpiono do głosowania.

Za przyjęciem protokołu obrad LXIV Sesji Rady Powiatu Kaliskiego głosowało
20 Radnych, 20 głosami "za". 
 
Wyniki imienne:
ZA (20)
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak,  Artur Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (1)
Sławomir Czapski.

Przewodniczący Rady Jan Adam Kłysz stwierdził, że protokół LXIV Sesji
Rady Powiatu  Kaliskiego z  dnia  25  października 2023  roku został  przyjęty
20 głosami "za".

Ad.    4  . Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  realizacji  następnego  punktu
porządku obrad - przyjęcie sprawozdania Starosty z realizacji uchwał.       

Przewodniczący Rady stwierdził, że Radni otrzymali sprawozdanie Starosty
z realizacji uchwał w materiałach sesyjnych. Zapytał o uwagi.  

W związku z brakiem uwag, Przewodniczący Rady przystąpił do głosowania
nad przyjęciem przedmiotowego sprawozdania.  

Za  przyjęciem  sprawozdania  Starosty  z  realizacji  uchwał  głosowało  20
Radnych,  20 głosami  "za"  (sprawozdanie stanowi załącznik nr 4 do niniejszego
protokołu).  

Wyniki imienne:
ZA (20)
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak,  Artur Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (1)
Sławomir Czapski.

Przewodniczący Rady stwierdził, że sprawozdanie Starosty z realizacji
uchwał zostało przyjęte 20 głosami "za".
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Ad.  5  a  ) Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  realizacji  następnego  punktu
porządku  obrad  -  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Kaliskiego  w  sprawie
określenia planu rzeczowo – finansowego na lata 2024 – 2029 dotyczącego
realizacji zadań projektu „Wsparcie deinstytucjonalizacji pieczy zastępczej w
podregionie  kaliskim”  dofinansowanego  ze  środków  Europejskiego
Funduszu  Społecznego  Plus  (projekt  uchwały  stanowi  załącznik  nr  5  do
niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady stwierdził,  że  Radni  otrzymali  przedmiotowy projekt
uchwały w materiałach sesyjnych.  Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał  opinie
pozytywne  Komisji  Budżetu  i  Gospodarki  Mieniem  i  Komisji  Edukacji,  Kultury
i Sportu (opinie stanowią załącznik nr 6 i nr 7 do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Wobec  braku  zgłoszeń  do  dyskusji  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do

głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały.
Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, 20 głosami "za" podjęła

uchwałę   Nr  LXV/578/2023  (uchwała  stanowi  załącznik  nr  8 do  niniejszego
protokołu). 

Wyniki imienne:
ZA (20)
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak,  Artur Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (1)
Sławomir Czapski.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  uchwała  w  sprawie  określenia  planu
rzeczowo – finansowego na lata  2024 – 2029 dotyczącego realizacji  zadań
projektu  „Wsparcie  deinstytucjonalizacji  pieczy  zastępczej  w  podregionie
kaliskim”  dofinansowanego  ze  środków  Europejskiego  Funduszu
Społecznego Plus , została podjęta 20 głosami "za".

Ad.  5  b  ) Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  realizacji  następnego  punktu
porządku  obrad  -  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Kaliskiego  w  sprawie
wyrażenia  zgody  na  zawarcie  w  2024  r.  umowy  o  świadczenie  usług  w
zakresie  publicznego  transportu  zbiorowego  w  powiatowych  przewozach
pasażerskich, dla których organizatorem jest Powiat Kaliski  (projekt uchwały
stanowi załącznik nr 9 do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady stwierdził,  że  Radni  otrzymali  przedmiotowy projekt
uchwały w materiałach sesyjnych.  Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał  opinię
pozytywną Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego (opinia stanowi załącznik
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nr 10 do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Dariuszowi Korczyńskiemu.
Radny Dariusz Korczyński w nawiązaniu do prac związanych z tworzeniem

Komunalnego  Związku  Transportu  Publicznego  poinformował  cyt.: "Panie
Przewodniczący,  Drodzy  Państwo  Radni  chciałbym  tylko  optymistycznie
powiedzieć,  bo na Komisji  nie było całego składu.  Chciałbym poinformować, że
prace przebiegają bardzo pozytywnie, wszystkie Gminy bardzo pozytywnie do tego
się odnoszą. Wypracujemy w najbliższym czasie konsensus i zacznie ten transport
publiczny  funkcjonować  na  zasadzie  ogromnego  przedsiębiorstwa  tworzącego
wszystkie  gminy  i  wszyscy  będą  mieli  udział  w  powstawaniu  tego  Związku.
Dziękuję bardzo." 

Wobec braku dalszych zgłoszeń do dyskusji Przewodniczący Rady przystąpił
do głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały.

Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 20 Radnych, 20 głosami "za" podjęła
uchwałę   Nr  LXV/579/2023  (uchwała  stanowi  załącznik  nr  11 do  niniejszego
protokołu). 

Wyniki imienne:
ZA (20)
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal, Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Alicja Skrzybalska, Bogusław 
Szczepaniak,  Artur Szymczak,Błażej Wojtyła. 
NIEOBECNI (1)
Sławomir Czapski.

Przewodniczący Rady stwierdził, że  uchwała w sprawie wyrażenia zgody na
zawarcie  w  2024  r.  umowy  o  świadczenie  usług  w  zakresie  publicznego
transportu zbiorowego w powiatowych przewozach pasażerskich, dla których
organizatorem jest Powiat Kaliski, została podjęta 20 głosami "za".

Ad.  5  c  ) Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  realizacji  następnego  punktu
porządku  obrad  -  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Kaliskiego  w  sprawie
przyjęcia „Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Aglomeracji Kalisko
– Ostrowskiej”(projekt uchwały stanowi załącznik nr 12 do niniejszego protokołu). 

Przewodniczący Rady stwierdził,  że  Radni  otrzymali  przedmiotowy projekt
uchwały w materiałach sesyjnych.  Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał  opinię
pozytywną Komisji Infrastruktury i Porządku Publicznego (opinia stanowi załącznik
nr 13 do niniejszego protokołu). 

W tym momencie salę obrad opuściła Radna Alicja Skrzybalska.
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Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.
Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Alicji Łuczak.
Radna Alicja Łuczak w odniesieniu do przedmiotowej uchwały wyraziła swoje

zadowolenie z powodu powstania  „Planu Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla
Aglomeracji  Kalisko  –  Ostrowskiej”.  Następnie  Radna  zwróciła  się  z  prośbą
o udzielenie informacji cyt.: " Czy mamy na to pieniądze, jak to się ma do ścieżek
rowerowych, czy mamy na to pieniadze z KPO, źródła finansowania jakie są?"

Przewodniczący  Rady  w  nawiązaniu  do  wypowiedzi  Radnej  Alicji  Łuczak
poinformował, iż wspomniany dokument jest początkiem dyskusji nad tym tematem,
obejmującym  całość  aglomeracyjną.  Bez  jego  przyjęcia  samorządy  nie  mogą
pracować dalej, bez tego dokumentu nie ma możliwości pozyskiwania środków z
Funduszy Europejskich na tego typu zadania, cyt.:  "Powiat jest za biedny, żeby z
własnego  budżetu  finansować  te  zadania,  ponieważ  są  one  globalne  oraz
zmieniające zupełnie naszą rzeczywistość w zakresie transportu i jego mobilności
(...)" .

Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Krzysztofowi Dziedzicowi.
Radny  Krzysztof  Dziedzic  w  odniesieniu  do  wypowiedzi  przedmówców

zgodził  się,  iż  jest  to  konieczne,  aby  przyjąć  wspomniany  dokument.  Radny
wspomniał  także,  że  brał  udział  w  pracach  nad  tworzeniem  tego  dokumentu.
Następnie  Rady  Krzyszto  Dziedzic  zaapelował  do  Zarządu  Powiatu  Kaliskiego
cyt.: " Aby też te projekty, które gdzieś przewidujemy do realizacji na poważnie, już
podejmować.  Ja  nie  będę  ich  wymieniał,  bo  przyjdzie  na  to  czas  w  wolnych
wnioskach.  Aby  ten  impuls  wykorzystać  do  intensywnej  pracy  nad  nowymi
projektami. Mamy już oczywiście na myśli wszystkie ścieżki rowerowe, ale także i
inne zadania komunikacyjne (...)  więc  to jest  dobry moment,  żeby  o  tym sobie
wzajemnie  przypomnieć,  stąd  mój  apel  ,abyśmy  rozpoczęli  poważne  już
projektowanie i szykowanie dokumentacji. Bo może być tak, że czasu później nie
będzie na to, aby przygotować pozwolenia na budowę" .

Następnie Starosta Kaliski i Radna Alicja Łuczak poruszyli kwestię związaną
z wspólnym biletem elektronicznym na wszystkie środki  komunikacji miejskiej na
terenie Aglomeracji Kalisko – Ostrowskiej.

Wobec  braku  zgłoszeń  do  dyskusji  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do
głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały.

Rada Powiatu Kaliskiego w obecności 19 Radnych, 18 głosami "za" przy   1
głosie "przeciw" podjęła uchwałę  Nr LXV/580/2023 (uchwała stanowi załącznik nr
14 do niniejszego protokołu). 

Wyniki imienne:
ZA (18)
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Janusz Nowak, Wincenty 
Nowak, Benedykt Owczarek, Bogusław Szczepaniak, Artur Szymczak,Błażej 
Wojtyła. 
PRZECIW (1)
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Krzysztof Nosal
BRAK GŁOSU (1)
Alicja Skrzybalska
NIEOBECNI (1)
Sławomir Czapski.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  uchwała  w  sprawie  przyjęcia  „Planu
Zrównoważonej Mobilności Miejskiej dla Aglomeracji Kalisko – Ostrowskiej”,
została podjęta 18 głosami "za" przy 1 głosie "przeciw".

Starosta  Kaliski  Krzysztof  Nosal  w  odniesieniu  do  ww.  głosowania  nad
przedmiotowym projektem uchwały poinformował, iż przez przypadek zagłosował
"przeciw".

Ad.5d) Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  realizacji  następnego  punktu
porządku  obrad  -  podjęcie  uchwały  Rady  Powiatu  Kaliskiego  w  sprawie
zmiany  uchwały  budżetowej  na  rok  2023  (uchwała  w  pierwszym  brzmieniu
stanowi załącznik nr 15 do niniejszego protokołu).

Przewodniczący Rady stwierdził,  że  Radni  otrzymali  przedmiotowy projekt
uchwały  w  materiałach  sesyjnych,  projekt  uchwały  w  nowym  brzmieniu  drogą
elektroniczną  w  dniu  27  listopada  br.  (uchwała  w  nowym  brzmieniu  stanowi
załącznik nr 16 do niniejszego protokołu).  Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał
opinię pozytywną Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem (opinia stanowi załącznik
nr 17 do niniejszego protokołu).

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję. 

Wobec  braku zgłoszeń  do  dyskusji  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do
głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały.

Rada  Powiatu  Kaliskiego  w  obecności  19 Radnych,19 głosami  "za"  podjęła
uchwałę  Nr LXV/581/2023  (uchwała  stanowi  załącznik  nr  18  do  niniejszego
protokołu). 

Wyniki imienne:
ZA (19)
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal,Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Bogusław Szczepaniak, Artur 
Szymczak,Błażej Wojtyła. 
BRAK GŁOSU (1)
Alicja Skrzybalska
NIEOBECNI (1)
Sławomir Czapski.

Przewodniczący Rady stwierdził, że uchwała w sprawie zmiany uchwały
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budżetowej na 2023 rok w nowym brzmieniu została podjęta 19 głosami "za".

Ad.  5e) Przewodniczący  Rady  przystąpił  do  realizacji  następnego  punktu
porządku  obrad  -  podjęcie  uchwały Rady Powiatu  Kaliskiego zmieniającej
uchwałę  w  sprawie  uchwalenia  Wieloletniej  Prognozy Finansowej  Powiatu
Kaliskiego na lata 2023 -2030  (projekt uchwały w pierwszym brzmieniu stanowi
załącznik nr 19 do niniejszego protokołu).

Przewodniczący Rady stwierdził,  że  Radni  otrzymali  przedmiotowy projekt
uchwały  w  materiałach  sesyjnych,  projekt  uchwały  w  nowym  brzmieniu  drogą
elektroniczną w dniu 27 listopada br. (projekt uchwały w nowym brzmieniu stanowi
załącznik nr 20 do niniejszego protokołu).  Przedmiotowy projekt uchwały uzyskał
opinię pozytywną Komisji Budżetu i Gospodarki Mieniem (opinia stanowi załącznik
nr 21 do niniejszego protokołu).

Przewodniczący Rady otworzył dyskusję.

Wobec  braku  zgłoszeń  do dyskusji  Przewodniczący  Rady  przystąpił  do
głosowania nad podjęciem przedmiotowej uchwały.

Rada Powiatu  Kaliskiego  w obecności  19 Radnych,  przy 19 głosach  "za"
podjęła uchwałę Nr LXV/582/2023 (uchwała stanowi załącznik nr 22 do niniejszego
protokołu).

Wyniki imienne:
ZA (19)
Małgorzata Banaś, Krzysztof Bączkiewicz, Krzysztof Dziedzic, Paweł Kaleta, 
Dorota Karpieko, Jan Adam Kłysz, Dariusz Korczyński, Krzysztof Kubasik,Henryk 
Kurek, Alicja Łuczak, Robert Marszałek, Andrzej Miklas, Krzysztof Nosal,Janusz 
Nowak, Wincenty Nowak, Benedykt Owczarek, Bogusław Szczepaniak, Artur 
Szymczak,Błażej Wojtyła. 
BRAK GŁOSU (1)
Alicja Skrzybalska
NIEOBECNI (1)
Sławomir Czapski.

Przewodniczący  Rady  stwierdził,  że  uchwała zmieniająca  uchwałę  w
sprawie uchwalenia Wieloletniej Prognozy Finansowej Powiatu Kaliskiego na
lata 2023 -2030  w nowym brzmieniu, została podjęta 19 głosami "za".

Ad.   6  . Interpelacje i zapytania radnych.

Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Henrykowi Kurkowi.
Radny  Henryk  Kurek  zabrał  głos  i  przypomniał  swoje  starania  oraz

Przewodniczącego Rady Jana Adama Kłysza na rzecz kolejki wąskotorowej i PKS-
u. Następnie Radny H. Kurek poruszył liczne kwestie związane z polityką krajową. 

Przewodniczący  Rady  upomniał  Radnego  Henryka  Kurka,  iż  w  punkcie
interpelacje  i  zapytania  Radnych  należy  poruszać  sprawy  istotne  dla  Powiatu
Kaliskiego. 

10



Następnie  Radny  Henryk  Kurek  poruszył  kwestie  związaną  z  „mieleniem
miału” przez mieszkańca Gminy Opatówek. 

Przewodniczący Rady w odniesieniu do wypowiedzi Radnego Henryka Kurka
poinformował, iż zgłaszana kwestia jest sprawą Gminy Opatówek, nie dotyczy ona
zadań  Rady  Powiatu  Kaliskiego.  Przewodniczący  Rady  nadmienił,  iż  Starosta
Kaliski w przedmiotowej sprawie skontaktuje się z Burmistrzem Opatówka.

Ad. 7. Wnioski i oświadczenia radnych.

Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnemu Krzysztofowi Dziedzicowi.
Radny Krzysztof Dziedzic w odniesieniu do:

-  wypowiedzi  Radnego  Henryka  Kurka  w  punkcie  –  Interpelacje  i  zapytania
Radnych  powiedział  cyt.:  „Tak  już  poważnie,  ta  sala  zasługuje  na  poważne
wypowiedzi, a nie na niepoważne (…) Mam apel jeśli chodzi o nasze obrady, mamy
interpelacje  i  zapytania  Radnych,  może  nie  do  wszystkiego  dotarło,  ale
ustawodawca zmienił to już. Od tego roku jest bezdyskusyjne, aby zajmować się w
tym punkcie  bardzo  ważnymi  sprawami  dla  mieszkańców,  dla  społeczności.  Te
interpelacje i zapytania Radnych mają rangę wyższą tylko i wyłącznie w sprawach
bardzo ważnych, ale na piśmie i tutaj Pan Przewodniczący powinien czuwać nad
tym ,żeby w tym punkcie zabierać w tej sprawie głos,a Radny może także w innym
czasie  złożyć  swoją  interpelację,  nie  musi  na  Sesji.  To  Pana  rola  jest,  aby
uporządkować to, bo my tu siedząc, trochę się denerwujemy (...),
-  gratulacji  dla  Członka  Zarządu  Powiatu  Kaliskiego  Mieczysława  Łuczaka  –
przyłączył się do gratulacji,
-  zapraszanych  Gości  na  Sesję  Rady  Powiatu  Kaliskiego  –  powiedział  cyt.:
„Chcielibyśmy  poprosić,  żeby  zachować  pewną  jednak  procedurę  dla  powagi,
abyśmy mogli też bardziej uroczyście czasami kogoś powitać, pogratulować, mieć
więcej czasu na to. Jeśli możemy prosić, jeśli są tak ważne punkty, abyśmy o tym
wcześniej  wiedzieli,  żebyśmy sobie czas zarezerwowali,  być może ktoś chciałby
jeszcze jakieś kwiaty przynieść (...)" ,
Następnie  Radny  Krzysztof  Dziedzic  przypomniał,  iż  w  przeszłości  składał
interpelację w sprawie wykonania kładki  dla pieszych i  rowerzystów przez rzekę
Trojanówke w ciągu ścieżki  rowerowej.  Radny zwrócił  się z  prośbą,  aby w tym
temacie podjąć prace projektowe.

Głos zabrał Przewodniczący Rady i w odniesieniu do wypowiedzi Radnego
Krzysztofa  Dziedzi  w  kwestii  wypowiedzi  Radnego Henryka  Kurka w punkcie  –
Interpelacje  i  zapytania  Radnych  powiedział,  iż  forma składania  interpelacji  jest
ściśle określona w przepisach, jednak cyt.: "Każdy Radny ma prawo i będzie miał
prawo  na  tej  Sesji,  w  tej  sali,  do  końca  tej  kadencji,  dopóki  ja  będę
Przewodniczącym się wypowiedzieć. To jest jakby pierwsza rzecz, ja nikomu nie
będę  odbierał  głosu,  będę  reagował  i  próbę  zresztą,  dzisiaj  Państwo  też
widzieliście,  po  pewnych  wypowiedziach  zareagowałem.  Mam  apel  do
Przewodniczących Klubów, aby zdyscyplinowani swoich Radnych w zakresie tego
co tutaj  na tej  sali  wypowiadają Radni  poszczególnych klubów. To jest  jakby ta
rzecz, która też powinna być w ramach klubów radnych (...) ta dyskusja z tej sali
powinna  być  przeniesiona  właśnie  teraz  do  klubów,  aby  wyedukować  się
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wzajemnie (...)".
Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Małgorzacie Banaś.
Radna Małgorzata Banaś poruszyła następujące kwestie:

-  zwróciła  uwagę, aby szanować powagę obrad Sesji  Rady Powiatu Kaliskiego.
Zdaniem Radnej pod koniec kadencji każdy z Radnych powinien wiedziedzieć w
którym punkcie obrad Sesji na jaki temat można zabrać głos,
- zwróciła się z prośbą o wcześniejszą informację dotyczącą zapraszanych Gości
na Sesję Rady Powiatu Kaliskiego,
- złożyła gratulacje Członkowi Zarządu Powiatu Kaliskiego Mieczysławowi Łuczak w
związku z pełnieniem nowej funkcji,
-  przeprosiła  Radnych za wysłanie zaproszenia  na  "grupę  Radnych"  w aplikacji
Messenger na otwarcie drogi w m. Wola Droszewska. Radna poinformowała, iż nie
wiedziała,  że  w  przedmiotowej  "grupie"  nie  ma  wszystkich  Radnych  Powiatu
Kaliskiego,  co  spowodowało,  iż  nie  wszyscy  Radni  otrzymali  wspomniane
zaproszenie.

Przewodniczący Rady udzielił głosu Radnej Alicji Łuczak.
Radna  Alicja  Łuczak  złożyła  gratulacje  Członkowi  Zarządu  Powiatu

Kaliskiego Mieczysławowi Łuczak w związku z objęciem przez niego nowej funkcji.
Następnie głos zabrał Przewodniczący Rady i w odniesieniu do wypowiedzi

Radnych w kwesti wcześniejszej informacji na temat zapraszanych Gości na Sesję
Rady Powiatu Kaliskiego powiedział cyt.: "Tłumaczę tą kwestię dzisiejszych Gości.
Otóż nigdy przez te 5 lat nie wprowadzałem do porządku obrad punktu wystąpienia
gości, w takiej sytuacji, w której nie wiemy do końca, czy oni będą mogli przyjść, bo
wtedy punkt by był niezrealizowany.Z reguły dzieje się to poprzez realizację przed
rozpoczęciem procedowania Sesji, stąd tak to dzisiaj miało miejsce. Moim celem
było, aby w czasie w którym 25 lat temu obradowała Sesja, na Sesji wspomnieć o
tym  momencie  i  zaprosić  trzy  osoby  (...)".  Następnie  Przewodniczący  Rady
poinformował,  iż uda się w najbliższym czasie zakończyć procedurę związaną z
pracami Komisji Heraldycznej nad nowym herbem i flagą Powiatu.

Ad. 8. Zamknięcie sesji.

W związku z wyczerpaniem porządku obrad, Przewodniczący Rady zamknął
LXV Sesję Rady Powiatu Kaliskiego w dniu 29 listopada 2023 roku.
Obrady LXV Sesji Rady Powiatu Kaliskiego zakończyły się o godz. 12.10 .

Przewodniczył :

Przewodniczący Rady Powiatu Kaliskiego
/-/ Jan Adam Kłysz

Protokół sporządziła :  

Dorota Kubiak
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